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 "ויצאפרשת ""
 ש לך כנפי רוח / סיון רהב מאיר:י

העמוק בין המצב הנפשי שלנו לבין פרשת השבוע החדשה )"ויצא"( מזכירה לנו בתחילתה את הקשר 
המצב הפיזי: יעקב אבינו חולם את החלום המפורסם על סולם יעקב, ושומע הבטחות נפלאות על עתידו 
הפרטי ועל עתיד עם ישראל. ואז הוא קם משם וממשיך ללכת, כשהבשורות הטובות עדיין מלוות אותו: 

יו וַיֵּלֶךְ". חכמינו מ א יַעֲקֹב רַגְלָּׂ שָּׂ נשא לבו את רגליו  -סבירים: "כיוון שיעקב נתבשר בשורה טובה "וַיִּ
ונעשה קל ללכת". לא הרגליים צעדו אלא הלב הוא שהרים את הרגליים. יעקב שנמלט מפני אחיו, קיבל 

 פתאום כוחות, שלווה וביטחון. 
 -ל כעבור כמה פסוקים אנחנו שוב רואים כמה הנפש משפיעה על הגוף: יעקב רואה לראשונה את רח

 ומצליח להזיז מעל פי הבאר אבן כבדה, אבן שבדרך כלל נדרשים אנשים רבים כדי להזיז אותה. 
היעד והרוח משפיעים עלינו באופן גשמי, ואולי גם  'שני הסיפורים האלה מלמדים עד כמה המטרה

 הכי יכול להניע את האדם, לתת לו כוחות ו"להרים" אותו: האמונה ובן הזוג.ומה מזכירים מי 
 

 נר זיכרון

 

 תשמ"ג' כסלו ח - ז"ל יוסף ורזילק
 

 תשע"ב' כסלו ח -ז"ל  רות סהר
 

 ח' כסלו תשע"ז -ז"ל  עדה בן מאיר
 

 י"ב כסלו תש"ע -ז"ל  שמחה לופסקי
 

 
 
 
 

 שהשמחה במעונם
 

 בהיכנס הנכד עידן, בנם של ארי וצביה, למצוות.להניה וליצחק מובסוביץ ולכל המשפחה 
 
 
 
 
 

 2580#וג מקוצר חי - מטלפון ביתי נייח )מתוך הקיבוץ( -שר"פ  מוקד

 בנייד מכל מקום בארץ ובחו"ל. 073-2341234או לטל' 
 

 
 
 
 
 

 זמני  שבת
 

 16:03                   תדלקת נרוה

 

 16:23       מנחה וקבלת שבת 

 

 08:00        שחרית

 

 00:13        מנחה א' 

 

 16:00                 מנחה ב'

 

 17:12            צאת השבת
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 פינת ההלכה
 

 "נורה חשמלית: כן בשבת ולא בחנוכה?!"...

 

 עם כניסתנו לחודש כסליו, נעסוק, מטבע הדברים, בענייני החנוכה.

 

לקיים את המצווה בברכה  בשעת הצורך אפשרש, דעת רוב הפוסקים, נר שבתלעניין 

 תהדלקמכיוון ש). להאירבהדלקת נורה חשמלית, מפני שעיקר תפקידו של נר השבת 

מכון 'צומת' פתרון פיתח אסורה מסיבות בטיחותיות.  מלון ובבתי חולים בחדרינרות 

הלכתי שיוכל לתת מענה להביא את אור השבת אל המקומות שבהם קיים בכך קושי. פתרון זה, 

את קיום המצווה היקרה והחביבה הזאת גם לאלו  מאפשררכת פמוט חשמלי דקורטיבי, בדמות ע

 . מצו"ב הצילום של 'נרות' אלו(.שמסיבות שונות אינם יכולים לקיים את המצווה כמאמרה
 

, ידי חובת המצווה בנורות חשמל שאין יוצאים ,דעת רוב הפוסקיםכאן  ,נרות חנוכהאך לעניין 

 מספר טעמים: ולכך מובאים בהלכה, 
 

 מפני שאין הן נחשבות כנר, שאין בהן פתילה ושמן.  .א

 הואיל ואורם חזק מאוד יש לחוש שהן נחשבות כאבוקה ולא כנר. .ב

מפני שלא היו במציאות בעת תקנת חז"ל, יש לומר שלא נכנסו בכלל ": הרב קוק כתב .ג

נתגלה בעת שתקנו כיוון שהחשמל לא   (מצוות ראיה או"ח תרעג)" הנרות שעליהם חלה התקנה

חכמים את המצווה, אינו נחשב כאחד מסוגי הנרות שכלולים בתקנת חכמים שאפשר 

 . לקיים בהם את המצווה

נר חנוכה נועד להזכיר את הנס, לפיכך עליו להיות דומה לנרות המקדש, וכיוון שנורה  .ד

 .חשמלית אינה דומה לנר, אין יוצאים בה ידי חובה

שעל ידי כך יזכיר  בלא ברכה,כשר, ידליק נורות חשמליות חנוכה אולם בדיעבד, כשאין לאדם נר 

יש נוהגים להעמיד במקומות . את הנס, ולדעת מקצת הפוסקים אף יקיים בכך את המצווה

שאין מקיימים בהם את ציבוריים חנוכיות גדולות עם נורות חשמל שאורן נראה למרחק רב, ואף 

 ., שעל ידי כך מזכירים לרבים את נס החנוכהיש בזה מעלהחכמים, מכל מקום  שתקנו המצווה
 

 

 לצוות ההדרכה של בני עקיבא, 

 לחניכות ולחניכים היקרים. 

 ברכת "ה' עמכם" לרגל שבת ארגון תשע"ח 

 "בלב אמיץ בעזרת ה' עלה נעלה..."

 

 .הרב מיכאל
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 מהחינוך
 

 ילד מוזר / מיכל ויס
ים יערב אחד דפק לי בדלת ילד זר בגוף צבעוני ומקושקש ושיער לבן מוזר, קול צרוד ועינ

אדומות כמו חייזר, הוא התעקש שוב ושוב שפה הוא גר... ואז, פתאום זיהיתי את החיוך 
הבנתי שבני חזר הביתה, ונזכרתי:  ם, ואת הניצוץ המוכר. אזיהמאושר, את הברק בעיני

 חודש ארגון נגמר!
 

 שלום לכולם,
 

מלא למידה ועשייה.  ,אחרי חודש חוויתיסניף, בארגון השבת את בעזרת ה' השבת נחגוג 
החניכים החמודים הגיעו לפעילויות ערב לצבוע את הקיר ולהכין הצגה בנושא של כל שבט. 

לויות להכין את החומרים ולהשלים את מה המדריכים השקיעו ממרצם מעבר לשעות הפעי
שצריך. אבינועם הקומונרית עשתה ישב"צים, הכינה, הפעילה, ליוותה את המדריכים כדי 

 להרים את הסניף כל החודש, ואת התוצאות נוכל לראות השבת. 
 האוכל הצגות בחדרלכדורסל, וכמובן המפקד במגרש ל במוצאי שבת כולם מוזמנים להגיע

 .בנוכחותםאותנו לכבד ו
 

  לפני שבועיים הנוער הנפלא שלנו התרים בקיבוץ ל'אגודה למלחמה בסרטן'.
לטובת האגודה. יודעי דבר אמרו לי שזה סכום גבוה ₪  7,000השנה קיבוץ שלוחות תרם 

ביחס לשנים האחרונות ואפילו האגודה למלחמה בסרטן שלחה לנו את תודתם העצומה, 
שהתרמנו סכום גבוה, אנו מועמדים לקבל פרס הצטיינות התרמה שנתי ואמרו לנו שבזכות 

 ן. שנמשיך לזכות להיות מהנותנים.מבין הקיבוצים והיישובים שתרמו באזור צפו
 

 עשירה ומהנה, עם המכביאדה המסורתית. בבתי הילדים אנו עומלים על תוכנית חנוכה
 

אסיפה עם כל ההורים, התקיימה התחלנו בפרויקט של שנת בת מצווה לילדות כיתה ו', 
 והכנו תוכנית העצמה נשית ולמידה משמעותית על התבגרות הבנות וכניסתן לקבלת עול המצוות. 

 

ערב נשים בחנוכה  תקיימנהאנו פותחים בטיול אבות ובנות לפני חנוכה, ובעזרת ה' הבנות 
 )פרטים נוספים בקרוב(.  םהלשלפים בהובלת אבישג גלעד ונחמה סנדובבית דורות לנשות שלוחות 

 

 במגוון תחומים ועל כך נפרט בהמשך.  תעזורנהו תתנדבנהבמסגרת השנה, הבנות 
 

עמדת  מפעיליםו, -ילדי כיתה דתקיים מרוץ חצי המרתון. י (1.12)בשבוע הבא ביום שישי 
 .ליד קיבוץ מסילות לפני הפנייה לניר דודמים 

 שלנו מהנוער. כולם מוזמנים לבוא לעודד אותם ואת הרצים
 

 .רכז חינוך -חננאל  עבודה,ובברכת תורה 
 

 

 קריאת תהילים ע"י נשים
 

בבית מדרש 16:00בשעה תקיים ת  
 

 נשים מוזמנות. 

 

 ( 26.11) ראשון ח' כסלוביום 
 

 במלאת שנה לפטירתה של חברתנו
 

 ז"ל עדה בן מאיר
 

 יערך טקס גילוי המצבה על קברה
 

 

 יציאה לבית העלמין מהנוף הירוק. 15:30
 

 

 תפילת מנחה ולימוד משניות בבית הכנסת. 16:25
 

 כפרי.מפגש במועדון של נופש  17:00
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 מבני עקיבא
  מדריכים וכמובן חניכים יקרים, ה' עמכם! הורים,

 

 אז איך אפשר לסכם חודש כל כך גדול בכמה מילים?
 

 עברנו חודש עמוס ומלא בעשייה. צבענו, ציירנו, רקדנו, אכלנו ועשינו מלא שטויות!
 הספקנו ללמוד ולעשות מעבר.אבל בתוך כל זה גם 

 

 לשנות או לחזק,  ,כל שבט בחר נושא שלדעתו צריך לקדם
 בתוכם ובכלל, למד עליו ואף יישם ויצא להתנדב בנושא, 

 כל זה תחת הכותרת השנתית "מובילים בדרך תורה ועבודה".  
 

 החניכים הובילו, בדרכם, 
 שינוי, ואפילו הקטן ביותר מתוך מבט אל הכלל, אל האומה, 

 לקיחת אחריות על מה שקורה סביבם, 
 והכל מתוך אמונה בדרך ובחשיבות שלה.

 

 נדמה לנו לפעמים שכל החודש הענק הזה מסתכם 
 לשבת אחת ולהופעה בסופה, אך למעשה, 

 -מאחורי כל מה שרואים על הבמה 
 חשיבה, עשייה, עבודה בקבוצה,  יש חודש של התרגשות,

 עוד חזרות, עוד קצת עבודה על גיבוש והרבה השקעה 
 המדריכים והנוער כדי שהחודש יעבור  ,של החניכים

 בצורה המשמעותית ביותר, ואולי גם בסוף תהיה 
 הצגה ויהיו ריקודים ודגלנות. 

 אבל העיקר זה מה שהיה לפני, מאחורי הקלעים, 
 תיים שהחניכים והמדריכים התהליך והדרך המשמעו

 עשו ביחד.
 

 כמובן שכל זה לא היה קורה בלי התמיכה שלכם, 
  , גם כשהילדיםהפרגון, ההכלה וההבנהעל ההורים. 

 חוזרים הביתה נוטפים מים או צבועים
 ומאושרים בשעה מאוחרת. תודה רבה! 

 זה כל כך לא מובן מאליו.
 

 התותחים שלנו שהתגייסו לחודש  ,וכמובן המדריכים
 של עבודה אינטנסיבית, לילות בלי שינה, חזרות, צ'ופרים, 

 אין עליכם!! .והכל למען החניכים
 

החניכים המתוקים, שמכניסים את האווירה הטובה לסניף, משקיעים זמן  - אחרונים חביבים
 ועובדים ביחד בצורה פשוט נפלאה!!

 

אירגון יהיה מקפצה לשנה טובה הושבעז"ה חודש שתהיה לנו שבת מוצלחת וטובה, 
 ומשמעותית ביחד!!

 אבינועם הקומונרית. ,אוהבת
 

 
 

 ערב הדרכה וסיוע בתקלות טלפונים 
 המשך יבוא

 

 שמחנו לראות את ההיענות של החברים הרבים אשר הגיעו השבוע.
 

  גולן,תודה רבה לצוות היקר שהתנדב וסייע )שמיר חייקין, דניאל כץ, אורי 
 צביקה זיסוביץ(.

 

  -בהתאם לבקשות החברים שנכחו, ולאלו שרצו אך לא הצליחו להגיע 
 ערב נוסף בעוד כחודש. נקיים

 .אורן וצוות בנק הזמן
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 שלום לכולם
 

 .2018אנו מעוניינים לחדש את המנוי המשפחתי לסחנה לשנת 
 

 ,31/12/2018 ועד ל 1/1/2018 המנוי היינו מנוי משפחתי )שמי( החל מה -להזכירכם 
 ב"שלוחות" על מנת להשתמש בו. ומחייב הצגת ספח ת.ז. של רישום כתובת מגורים

 

 ש"ח למשפחה. 90העלות בשנה החולפת למשפחה הייתה סביב 
 

 משפחות חדשות ואם תצטרפנהבמידה וכל המשפחות שהיו השנה יישמרו על המנוי 
  ש"ח למשפחה. 80 -לעלות של כ צפויה לרדת העלות בשנה הנוכחית

 

 ש"ח לחודש. 7-כ  עלות חודשית של - כלומר
 

 ש"ח לשנה(. 400עולה  ,לתושבי המועצה ,עלות למנוי שנתי לזוג ללא ילדים - )בשביל לסבר את האוזן
 

 אתם מעוניינים לחדש או להירשם למנוי על מנת שנוכל להיערך בהתאם. אם 1.12 -אנא אשרו עד ה
 

 למעוניינים את הסכום הסופי לאישור.סגר נשלח ילאחר שההרשמה ת
 

 כרטיס מגנטי למנוי יונפק ויועבר אליכם בהתאם.
 

 החיוב יבוצע לתקציב של אורן גל וישולם לסחנה, והעתק תשלום יועבר אליכם.
 

 .0547550004 -או לפלאפון edenlevf@gmail.com -אישורים נא לשלוח למייל
 

 עדן לב ואורן גל.  תודה,

 
 

 תוצאות ההצבעה בקלפי
 

 יהודה אריאל. -בחירת מרכז ועדת חברים 
  168בעלי זכות הצבעה: 

 139הצביעו:   
 114בעד:
 23נגד: 

    2פסולים:
 יהודה אריאל נבחר למרכז ועדת חברים

 

 אשרור חלופת האגודה.
  168בעלי זכות הצבעה: 

   139הצביעו: 
 94בעד:
 41נגד:

     4פסולים:
 אשרור חלופת האגודה לא עבר ברוב הדרוש.        

 .ועדת קלפי     
 
 
 

 מצוות שיוך
 

 לחברים שלום,
 

על פי תוצאות הצבעת החברים "חלופת האגודה" לא עברה את המשוכה שהעמידה רשות 
 אחוז מבעלי זכות ההצבעה.  66מקרקעי ישראל שהיא תמיכה של 

 מאידך, ההצבעה מבטאת את רצון רוב החברים לבצע את שיוך הדירות בחלופה זו.
 

 צוות שיוך ידון בתוצאות ויגיש את המלצותיו לגבי המשך התהליך.
 

 שמואל. -בברכה              
 
 

mailto:edenlevf@gmail.com
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 העובדים בקיבוץ  -השתתפות בארוחות לחברי משק 
 

בעקבות הדיון בצוות מש"א שפורסם בדף מידע שעבר, לגבי ההחלטה, לא לשלם לחברים 
  ,העובדים בתוך ענפי הקיבוץ ארוחות צהריים כפי שמשולם לשכירים שמועסקים על ידינו

 עלו בי שאלות הקשורות בנושא. 
עד ליום השינוי התרגלנו לשאיפה לשוויון בין החברים.                                                                           

 תהליך השינוי הביא לפערים בין החברים, בגילאים השונים, במצב תעסוקתי ובגובה השכר. 
  -פשרויות של מדדים להשוואה בנושאי העבודה והשכר השונים כפי שאני מבינה יש כמה א

  .חברים שעובדים בחוץ - ם בקיבוץחברים שעובדי .1
  .חברים שאינם עובדים או פנסיונרים -חברים שעובדים  .2
 .שכירים )בקהילה ובעסק( -חברים  .3
            .עבודה במגזר העסקי )שכירים וחברים( -עבודה בקהילה  .4

 

אין חובה מבחינה חוקית לשלם לעובדים השכירים הן בקהילה והן  ,כפי שהלה כתבה
בעסקים ארוחות על חשבון המעסיק. כמו כן אין מניעה לשנות את המצב הקיים ולהפסיק 

 לשלם את ההשתתפות לשכירים מסיבות כלכליות. 
ונכונה גם העובדה שמצב זה יוצר אי נעימות בתוך הענפים כאשר לחלק מהעובדים המעסיק 

בסד את הארוחות ולחלק לא. ותחושת הפגיעה של החברים שאינם מסובסדים על ידי מס
 אם רק להם לא יהיה סבסוד.  -מעסיקם כמוה כתחושת הפגיעה של החברים הפנסיונרים 

 אז לפי איזה מדד השוואתי צריך ללכת? 
 האם להמשיך כמו עד היום ולהשוות בין חבר לחבר? בין חבר עובד לחבר פנסיונר? 

 ין חבר לשכיר? או בין עובד קהילה לעובד בענף עסקי? ב
ואם אין כסף למימון החברים העובדים, אז מניין יש כסף למימון השכירים? האם זה לא 

 אותו מעסיק ששניהם עובדים אצלו? 
במצב הקיים נוצרים גם מצבים אבסורדים, כמו למשל עובדי קהילה שכירים )אשר 

המעסיק משתתף בארוחות שלהם, לעומת חברים אשר מסובסדים ע"י מסי החברים(, ש
 מועסקים בענפים העסקיים, )לפעמים בתפקידים בכירים(, והם אינם זכאים לארוחה ע"ח המעסיק. 

האם המדד בו השתמשנו עד היום, השוואה בין כל סוגי החברים, הוא  ,ונשאלת השאלה
 המדד הנכון? כאשר ממילא עובדי החוץ אינם נכללים בהשוואה זו. 

האם לא נכון לשנות את זווית ההסתכלות ולהשוות בין עובד לעובד בתוך אותו ענף, ללא 
 קשר אם הוא שכיר או חבר. 

 בדיו, ואיזה הטבות יקבלו.או לאפשר לענף להחליט איך לשלם לעו
אני מבינה את השיקול הכלכלי, העומד מאחורי ההחלטה. רק לא מובן לי מאיפה כן יש 

 כסף לסבסוד של השכירים, בפרט אלה שמועסקים בענפי הקהילה. 
 ?אלה ההרהורים שעלו בי, השאלה מה ניתן לעשות כדי לשפר את המצב

 ואם יש עוד חברים שחושבים כמוני, אשמח שהנושא יעלה שוב על סדר היום. 
  .סמדר כוכבי                                                                           
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 ממשאבי אנוש
 

 .ין השתתפות בארוחות לחבריםיתגובה למאמר של סמדר בענ
 

אין חובה מבחינה חוקית לשלם לעובדים השכירים הן בקהילה והן  ,כפי שסמדר כתבה
אין מניעה לשנות את המצב הקיים ולהפסיק  ,בעסקים ארוחות על חשבון המעסיק. כמו כן

לשלם את ההשתתפות לשכירים מסיבות כלכליות. השאלה היא מה יהיו ההשלכות של 
 האם זה יועיל למישהו מהחברים? רמור? חוסר מוטיבציה? האם זו המטרה?ימהלך כזה? כעס? מ

צריך למצוא פתרון לחברים, למצוא מקור כספי לשלם גם לחברים את הארוחות ואולי גם 
 אין סיבה לפגוע בשכירים, זה לא יקדם אותנו.לפנסיונרים אבל 

נכונה גם העובדה שמצב זה יוצר אי נעימות בתוך הענפים כאשר לחלק מהעובדים המעסיק 
לחברים יש הטבות שאין  ולחלק לא. אבל אסור לשכוח שגם מסבסד את הארוחות

למשל תשלום מלא על ימי מחלה מהיום השני, צבירת ימי חופשה מיטיבה,  לשכירים.
 הפרשה לקרן השתלמות ללא קשר לתפקיד או לוותק ועוד. 

נשאלה השאלה אם אין כסף למימון החברים העובדים, אז מניין יש כסף למימון השכירים? 
 ה לא אותו מעסיק ששניהם עובדים אצלו? האם ז

 .)הענפים( אנחנו הבעלים של העסק הזהכן, זה אותו מעסיק, והמעסיק הוא אנחנו, החברים, 
יקרוס בגלל  אנחנו לא רק עובדים בו. והאחריות שלנו היא לדאוג שהעסק ישגשג ולא חלילה

 הוצאות כבדות.
ולהשוות בין עובד לעובד בתוך אותו ענף, ללא אחרי השינוי נכון לשנות את זווית ההסתכלות 

קשר אם הוא שכיר או חבר, אבל באחריות לתוצאות של השוואת התנאים הזו, לא השוואה 
 בכל מחיר.

ההצעה לאפשר לענף להחליט איך לשלם לעובדיו, ואיזה הטבות יקבלו תביא לפערים בין 
 ענפי העסק לענפי הקהילה. 

הגדלת הוצאות, המשמעות היא הקטנת שורת הרווח.  בענפי העסק קל לקבל החלטה על
 שזה חבל, אבל לא נורא.

 בענפי הקהילה הגדלת הוצאות גוררת העלאת מחירים או הגדלת מיסוי, מחיר כבד לכולנו.
משכורות החברים בענפי העסק הן ברובן משכורות מנהלים, כלומר משכורות גבוהות יחסית 

 שכורות של עובדים. למשכורות בענפי הקהילה שהן ברובן מ
האם נכון בעינינו לתת הטבה )השתתפות בארוחות( לבעלי המשכורות הגבוהות ולא לתת 

 אותה לבעלי המשכורות הנמוכות?
מתפקידנו להמשיך להתאמץ ולמצוא  .הדברים אינם פשוטים, הם מורכבים ודורשים מענה

 את הפתרון.
 הלה ד. -שבת שלום         

 
 

 הקהילהמשולחנו של מנהל 
 

 - להימדיוני הנהלת הקה
 

הישיבות האחרונות עסקו בהכנות להצגת התקציב לציבור,  - 2018תקציב קהילה לשנת 
 ,כחלק מתהליך "שיתוף ושיקוף" ,חלק מהדיונים היו פתוחים על מנת לשתף את הציבור

ותקציב העבודה לנוכח המציאות החברתית והכלכלית המשתנה ולאור הערכים. הרי תוכניות 
 הקהילה, מבטאים את הערכים שלנו וסדר היום הציבורי לשנה הקרובה.

 

  ו   כ   ע   ת         ב   ה   ר   ח   ב   ה
 

והולך. אוכל בשבת מתמעט הציבור החברים הסועדים בחדר  -אוכל הסעודות השבת בחדר 
כך שנהיה  דיוןהנהלת הקהילה ראתה חשיבות להיפגש עם כלל הציבור, לשתף, לשקף ולקיים 

 קשובים לציבור בקבלת ההחלטה. 
 לצער הנהלת הקהילה בדיון זה השתתפו מעט מאוד חברים, עם זאת נכיר בטוב, 

 ח. ויישר כ - ונודה לחברים שהגיעו
לאחר דיון ערכי ומורכב ועם אוזניים קשובות לנאמר בדיון, החלטת הנהלת הקהילה באה 

 .ערבות הדדיתממקום מקשיב ומכבד וכקהילה המקיימת 
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 -ההחלטה 
 

 .)זמן סביר להתארגנות לשבת( 20:00רישום מחייב עד יום רביעי שעה 
 

 פנייה לנופש הכפרי שיוציא מידי חודש את שבתות האירוח בנופש.
 

 באחריות ועדת חברים:
 בחינת התאמת בתי החברים במידת הצורך.

 

 בניית מעגל מארחים בקרב הקהילה.
 

 אורחים בנופשאין  יש אורחים בנופש

 חד"א מופעל 
 )בכל מספר נרשמים(

 חד"א מופעל 
 נרשמים 15רק מעל 

                                 

 לא מפעילים את חד"א. - נרשמים 15 -מתחת ל
 

 הענף נקלע לגירעון במהלך השנה.  .הצגנו את מצב הענף ואניחגית פ.  - ענף הבגד
התחלנו תהליך, בהקמת צוות שיעסוק בנושא, יחד עם מניתוח תוצאות החציון )חצי שנה( 

התהליך הינו מורכב  .)נציג ציבור במזכירות( התחלנו בלמידתו חגית פ. הלה ד. ורפי ב.א.
שיקולים הההחלטה לקחה בחשבון את מכלול  .ראינו חשיבות בשיתוף עובדות הענףו

 הכלכליים ותוצאות הסקר על שביעות רצון גדולה מהענף.  ,החברתיים
 

 - הפעלת ענף הבגד באמצעות קבלן, "סמי אוניברסיטה" - קהילה החליטהההנהלת 
ההחלטה שומרת על המשך מתן שירות לציבור ושמירת האינטרסים שנים.  3ההתקשרות ל 

 שלנו בענייני התעסוקה וההתייעלות לצמצום הגירעון. 
  נצמצם את שעות העבודה ביום נוסף. 2017מחודש דצמבר  החלעם זאת 

 על שעות פתיחת המחסן תבוא הודעה נפרדת.
 

הצגתי את תקציר הפרקים הקודמים )ישיבות הנהלת קהילה שהיו ופגישות נוספות  - נוי
 בנושא הנוי( ואת תוצאות סקר שביעות הרצון הכללי מהענף, שאינו מחמיא. 

 הנהלת הקהילה קיימה דיון על עתיד ענף הנוי. 
 ההצעה שעמדה לנגד הנהלת הקהילה הייתה להיפרד מצוות הנוי ולפנות לקבלן חיצוני. 

העסקת עובד נוסף במשרה מלאה ללא תוספת של זיו ש. הציג את הצעת צוות הנוי, 
עם זאת הצוות מתחייב לא לחרוג מהצעת התקציב  .₪( 400,000לתקציב השנתי החדש )

. על מנת שההצעה תהיה ניתנת ליישום, יש להכין את תוכנית היעדים לשנה זו, 2018לשנת 
במידה ולא תהיה עמידה ביעדים שנקבעו,  .2018ובקרה על יעדים אלו יהיו בסוף חודש מאי 

 ודתם בענף במתכונת הנוכחית.זיו ש. ויוסי ר. יסיימו את עב .ענף הנוי יעבור לידי קבלן
 

קליטת עובד נוסף לענף ללא  - לשלב בין שתי ההצעות, האחת - הנהלת הקהילה החליטה
לאתר קבלן במהלך התקופה הקרובה בשיתוף פעולה עם הנוי  - חריגה בתקציב, השנייה

במידת הצורך, אם וכאשר ענף הנוי לא יעמוד ביעדים שנקבעו, המעבר לקבלן תהיה זמינה 
 הפעלה לקראת עונת הקיץ החמה.ל
 

  - הנהלת הקהילה אישרה
 

 החלפת רכב לענף החשמליה, לנוכח ההוצאות בשל "עייפות והזדקנות" הרכב. 
 

דלתות אקוסטיות במרפאה להגברת הפרטיות ותוספת מיזוג  - השקעות בענף הבריאות
 לבית דורות.

 

אנו רוצים להודות לכל  .שהציבור מילא בימים אלה קיבלנו את תוצאות סקר שביעות הרצון
 ממלאי הסקר. תוצאות הסקר יעובדו יחד עם מנהלי הפעילויות והצוותים בפגישות עבודה, 

והממצאים יוצגו בהנהלת הקהילה ולציבור הרחב, כל זאת על מנת לשפר את "אמנת 
 השירות" לציבור. 

 

 למקרים דחופים מוזמנים לפנות לרותם שכטר.  .26-30/11 - בשבוע הבא אהיה במילואים
 

 שבת שלם, יוסי בוריס.
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 משולחנה של מזכירת הפנים
 

 לבני עקיבא ל"צז יצחק הכהן קוק םהרבאממכתבו של הרב  קטעים  -לכבוד שבת ארגון 
 כל כך מתאים לימים אלו.ין יועד( 27.3.1934בתאריך י"א לחדש ניסן תרצ"ד ) שנכתב

 יקירי לבבי "בני עקיבא". "
עז לכם ויפעת נשמה ממקור ישראל. חביבי, ממעמקי הלב הנני שולח לכם את הבעת 

יני הישועה, ותי שאתם תדעו איך לשאוב ממעוהוקרתי לכינוסכם היקר. חזקה מאד היא תקו
שבכלל הם הולכים ונפתחים לישראל וארצו. לרוחו ורגש חירותו, למרות כל הסבוכים, 

נו בתור חלק מכלל ישראל סובלים כל כך מהם בפרק המעצורים והצרות ברוח ובחומר שהנ
האלה, תהיו אתם אחי היקרים יודעים לקלוט את  מעוונותהמעבר של הזמן הקשה הזה. 

הזוך ואת הטוהר, שבהם תכירו להפלות יפה בין זרם לזרם, בין משקע זר שסערת הרוח 
כם ובהם תהיו מעלה בזעפו ובין תהליך של מי מנוחות המשיב נפש, אשר בהם יהיה חלק

נוחלים אומץ עד כדי השפעה גם כן על חוגים שונים, להרחיב את יסוד ברכת החיים אשר 
צור ישראל וגואלו חי מופיע בה בעיתים הללו על עם סגולתו.... התורה תורת חיינו כל פלגיה 
המתגלים ברוח וכל הפלגים המתגלים בחיי האומה, ממנה הם זורמים, ולאחדם עם מקורם 

ח ד' גואל ישראל, אל ירך וח זה, בכולנצח אנו נדרשים...לכו אחים ובנים חביבים בכהברוך 
מכל קולות של צווחות וקל גסים. ד' עמנו, ובשמו ותורתו נדגול ונעשה  ורצתעלבבכם, אל 

חיל, לקרבת גאולתנו ופדות נפשנו, בישע צור ישראל אשר הננו לעדי עד עמו וצאן מרעיתו. 
 "בברכה, חיים, שלום, חדות רוח וקושט סלה. נאמן אהבתכם אברהם יצחק הכהן קוק.

 

י תרבות קהילתיים. במוצ"ש פתחנו את השבוע השבוע עמד בסימן אירוע - אירועי תרבות
 .במופע משירי קרליבך מטובל בקטעי הגות של יאנוש קורצ'ק "פרשת דרכים"עם הרכב 

. שמחנו על שנתנה לנו ההזדמנות לארח את והמועצה הדתית הערב נערך בחסות המועצה
תקלות  ערב הדרכה ופתרוןתושבי העמק למופע. ביום שני במסגרת "בנק הזמן" התקיים 

מהדיווח שקבלתי ממשתתפי הערב. הייתה נוכחות יפה של חברים והיה  .לטלפונים חכמים
לאורי גולן, דניאל כץ, שמיר חייקין, צביקה  -תודה  .שיתוף פעולה מבורך של הצוות היוזם

 זיסוביץ ואורן גל על ההדרכה הפרטנית בערב.  
תולדות העיירה קאלושין מספר על  ביום שלישי נפגשנו בבית דורות לשמוע את קני גולדמן

ה שנתרמה ע"י יירעל חיי היהודים במקום ועל הקמת אנדרטת הזיכרון ליהודי הע בפולין,
 את בתי הקברות באירופה.  ופיינועוצבה ע" קני בהשראת המצבות שא צאצאי העיירה

 

היחידה בארץ  ,קדם צבאית מכינה - ירושלים מכינת הראלהשבת אנחנו מארחים את 
מטרת המכינה היא העמקת הזהות  המיועדת לנוער דובר רוסית, יוצאי מדינות חבר העמים.

רוב חניכי המכינה עתידים  .חיבור לארץ והכנה לצבא היהודית והישראלית אצל החניכים,
אותו הם מתחילים  ,בצה"ל, ולעבור יחד את תהליך הגיור "נתיב"להתגייס כקבוצה לקורס 

מסגרת תכנית הלימוד החניכים נחשפים לאורחות חיים, אידיאלים וציונות על כל במכינה. ב
 נאחל להם אירוח מהנה. כאן בקיבוץ. גווניה, בין היתר צורת החיים הקיבוצית אז והיום,

 

ביום רביעי האחרון השתתפנו  - בית בקהילה לאנשים בעלי צרכים מיוחדים - בתים לחיים
רוף ויצחק קרליבך -ואני ביום למידה בקיבוץ הרדוף בארגונם של ריבה פריד מנחם סטולפנר

ממחלקת מעורבות חברתית של הקבה"ד. היום התקיים בשיתוף עמותת קמה המפעילה 
ב המצטרפים לבתים בקבוצת יבנה "מספר בתים לחיים בין השאר במירב ובעין הנצי

. המפגש והסיור בהרדוף )קיבוץ משופע "שקל"ובמשאות יצחק הפועלים בשיתוף עמותת 
בפרויקטים של מעורבות חברתית ונתינה( בבית אלישע והחשיפה לסדנאות )גן ירק, מפעל 
למחברות, בית קפה, כלי קרמיקה ועד( שהתפתחו בכדי לתת מענה של תעסוקה לאנשים 

 קרבנו. רנו השראה אדירה. בתקווה שגם אנחנו נצליח בקרוב להקים בית שכזה בוהיווה עב
 

למדריכים  ,ארגון! לקומונריתהאחרי ימים ושעות של הכנות היא פה שבת  - ארגוןהשבת 
 ההצגות. מהטקס ומהארוחות מהפעולות מהתערוכה, מולחניכים הצלחה והנאה מהשבת: 

 לבוא ולקחת חלק באירועי השבת. בברכת חברים לתנועה. מוזמנת כל הקהילה
 

אי"ה נקיים טקס להנחת אבן פינה  -שמרו את התאריך  - "תמר"הנחת אבן פינה לשכונת 
 .16:30בשעה  ,(10.12)כ"ב כסלו  ,ביום ראשוןלשכונה החדשה 
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 מהמזכירות
 

 בישיבת המזכירות שהתקיימה השבוע דנו בנושאים הבאים:
 ,בהשתתפות אריה שניידר - דו"ח ביקרות "החלפת מערכת חימום המים המרכזית"

 .הוצג הדו"ח ,המבקר הפנימי ,ויניב ברק ,מרכז ועדת ביקורת
 הדו"ח יגיע לאישור באחת מהאסיפות הקרובות.  .המזכירות התעמקה בסיכום ובמסקנות

 

המזכירות החלה לבנות  2018כחלק מהכנת התקציב לשנת  - 2018תוכנית עבודה לשנת 
מתוך חשיבה אסטרטגית להתוות את אבני הדרך המרכזיות בעבודתה  ,את תוכנית העבודה

 לשנה הקרובה.
 

רותם. -שבת שלום                                              
       

 

 שלום -שבת 
 
 

 
 
 

 שלום לכולם! 
 

 מורשת תמר
בלב קיבוץ שדה נחמיה נחנך לפני כשבוע בית כנסת חדש. מלבד השמחה על הקמת בית כנסת חדש, בלב 
קיבוץ חילוני, התווספו הפעם גם שמחה והתרגשות גדולים על ההחלטה של הקיבוץ להנציח דרכו את 

אל הנווטת הדתייה הראשונה בצה"ל, תמר אריאל ז"ל, בת משואות יצחק, שנספתה באסון השלגים בנפ
שנים. מי שהוביל את היוזמה לבנות בית כנסת חדש ולקרוא לו על שם תמר אריאל הוא גדעון  3-לפני כ

תפרסמה הידיעה על חנוכת בית הכנסת בכלי השלח, אביו של מפקד הטייסת של תמר וחבר שדה נחמיה. כש
ל תמר היה בכך התקשורת הרבים, טרח אביה של תמר, חנן אריאל, להדגיש בפני כל שואל כי ייחודה ש

שמעולם לא כפתה על סביבתה את דתיותה ואת הקפדתה במצוות, והייתה בה יכולת מופלאה לקבל את 
 האחר בלב נקי. יהי זכרה ברוך. 

 
 שרגא וילק -והכלכלה המשק מאגף

 הפךשכנס , הקיבוצית התנועה של בכנס ההנהגות השתתפנו השבוע - הקיבוצית התנועה של ההנהגות כנס
, במספר החמישי, השבוע שנערך לכנס. הציבורי היום בסדר כבוד של מקום לו כבר ויש מבורכת למסורת

 את שפתחו המברכים. ד"מהקבה קיבוצים של נציגים גם ובתוכם, קיבוצים 219 של הנהגות נציגי הגיעו
 ר"וכולם השמיעו ביקורת כלפי  .בנוכחותם המעמד את שכיבדו מים"האח כמקובל את וברכו הזכירו הכנס
 שבותיההתי המשך על כבד צל והטיל בפומבי לאחרונה שהתבטא, שומרון עדיאל ישראל מקרקעי רשות

 זכינו, ולמשימות לאתגרים, לדרך שותפים עם למפגשים מעבר, הכנס במהלך. הארץ במרכז הכפרית
 בין. ובכלכלה, בחינוך, בחברה, הקיבוצים בכל היום סדר שעל הסוגיות מכלול על ומידע בידע גם להתעשר

 של ההנהגות כנסי את לחבר קראר שצו מאיר המושבים תנועת מזכיר של דבריו את להזכיר נבקש היתר
, דעותיה, גווניה שלל על העובדת שבותיההתי של עוצמתה את לראווה שיציג גדול אחד לכנס התנועות כל

 .מחשבה שווה בהחלט. חייה ואורחות הפוליטיות עמדותיה
 למדעי 29 -ה השנתי הכנס של הפתיחה גם באירוע השתתפנו השבוע - הבקר למדעי 29-ה השנתי הכנס
, החלב מועצת לית"מנכ ,קראוס מיכל, אריאל אורי ,החקלאות שר בהשתתפות בירושלים שהתקיים הבקר

 ישראל חקלאי התאחדות ר"ויו המושבים תנועת ל"מזכ ,צור מאיר, הבקר מגדלי ארגון ל"מנכ ,דותן אביתר
 גדולה חשיבות בעל מרכזי ענף הוא והחלב הבקר ענף. ואחרים חוקרים, רפתנים, מגדלים 1000 -מ ולמעלה

 .ובעולם בארץ תקדיםה חסרי הישגיםהו מתקדמתה טכנולוגיהה, חקלאיםשל ה מסירותה בין שילוב בו ויש
 אנחנו": אמר החקלאות שר. הארץ רחבי ובכל הגבולות לאורך ופרוס בהתיישבות חשוב חלק הוא הענף

 חומה'ל קישור בראש שעשו הרפתנים של ההתלהבות את צינן ומיד "הסינית החומה את לשבור הולכים
 ושללא, בארץ החלב ענף לתכנון ההבנות כל מתבססות שעליו השיתופי למגזר המשפחתי המגזר בין 'הסינית

 סיני כל" חידד השר, "שלעצמנו שהצבנו ליעד מתכוון אני", להתקיים להמשיך יוכל הענף אם ספק קיומו
 ציטטה ,החלב מועצת לית"מנכ קראוס כל"... מילבד תעשו המכפלות את. גבינה של אחת כפית יום כל יאכל
 בטחון על במערכה מכריע תפקיד שלחקלאות סבורים מהציבור 80%ש  ואמרה חשוב סטטיסטי נתון

 את הזהיר, ישראל חקלאי דותחהתא מזכיר, וילן (אבו) אבשלוםט. בפר המזון ובטחון בכלל המדינה
 ללמוד הממשלה על לדבריו. 2019 בשנת לוקר מתווה סיום לקראת נףעב מהפכות מביצוע הממשלה

 חקלאיםל קרא וילןאבו . הענף תלקריס שהביא, באירופה החלב בענף התכנון ביטול של הכושל סיוןימהנ
 . נוספות שנים 100-ל בארץ החקלאות קיום את ולהמשיך החקלאות על במאבק מאוחדים שארילה

 

 .אמיתי פורת וחברי המזכירות הפעילה -בת שלום ש

 האוכל-שעות הארוחות בחדר
 מיד לאחר התפילהליל שבת 

 .11:30שבת צהריים 


